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Podgorica, 21. novembar 2018. godine

skupStini crne gore

Na osnovu Clana 69 stav 2 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Odbor za ekonomiju, finansije

i budzet, sa 57. sjednice odrzane 19. novembra 2018. godine, podnosi

IZVJESTAJ

0 razmatranju PREDLOGA REZOLUCIjE 0 NACINU VALORIZACIjE ELEKTROENERGETSKOG
POTENCIJALA CRNE GORE, koji je podnijela grupa poslanika

Odbor se upoznao sa razlozima za predlaganje rezolucije o naCinu valorizacije

elektroenergetskog potencijala Crne Gore, saopStenim u uvodnom obrazlo^enju predstavnika

predlagaca, a koja je predlozena u cilju podsticanja razvoja elektroenergetskog potencijala na

dugorocno odrziv nafin, kao i realizacije aktivnosti u vezi sa izgradnjom novih velikih izvora

elektrlcne energije uvazavajuci ekonomske indikatore, tehniCke i geoloSke standarde 1 analize,

ekolosku zaStitu i ocuvanje kulturoloskog nasleda. SaopSteno je da te se iznos sredstva za

sprovodenje predlozene rezolucije, odnosno za izgradnju novih izvora elektriCne energije i

revitalizaciju i izgradnju novih objekata, utvrditi kroz izradu relevantnih studija, dok ce se isti

obezbijediti kroz osnivanje Razvojne banke Crne Gore, zatim, iz profita Elektroprivrede Crne

Gore (EPCG), fondova Evropske unije, sredstava medunarodnih finansijskih institucija i dr.

Na Odboru je konstatovano da je prvi predlog rezolucije u ovoj oblasti, bio podnijet u

skupstinsku proceduru u februaru 2018. godine, kada nije dobio potrebnu vecinu na Odboru,

naknon cega je isti povufen iz procedure,

Takode, konstatovano je da je ovaj novi predlog rezolucije ponovo podnijet u skupstinsku

proceduru sa tekstom u neznatno izmjenjenom obliku na naCin da se dodatno poziva Vlada da:
ukine podsticaje povlascenim proizvodacima elektricne energije iz obnovljivih izvora koje

placaju gradani, zaustavi aktivnosti na izgradnji velikih hidroelektrana na vodotoku MoraCe,

valorizuje potencijale vjetra, sunca, bioenergije i malih vodotoka, i dr.

Tokom rasprave Odbor je pozitivnim ocijenio namjeru predlozene rezolucije i u vezi sa

tim iskazano je mi§ljenje da istu treba posmatrati vise kao inicijativu za revidiranje ili izmjenu

postojecih strateSkih dokumenata Vlade, a koji idu u pravcu efikasnije valorizacije resursa, nego

kao rezoluciju. Ocijenjeno je da nijedna drzava ne moze biti dugorofno odrziva bez jaCanja

energetskog sektora, jer u tom slucaju nema napretka a ni rasta bruto domaceg proizvoda (BDP).

Imajuci u vidu navedeno, iznijeto je misljenje da predlozena rjesenja predstavljaju dobru
osnovu za dalju raspravu na ovu temu, ali i da, s druge strane, zahtjevaju korekcije u mnogim

djelovima zbog cega se javlja potreba za dodatnim konsultacijama i sugestijama od strane onih
koji se sistemski i strateSki bave ovom temom.

Na Odboru je, radi podsjecanja, saopsteno da je Vlada Crne Gore prilikom razmatranja

prvobitnog predloga, koji se sustinski ne razlikuje od ovog predloga rezolucije, predlozila



Skupstini da isti ne prihvati, ukazujuci da su predlozi iz rezolucije vec sadrzani u Energetskoj

politici Crne Gore do 2030. godine, Strategiji razvoja energetike Crne Gore do 2030. godine i

Akdonom planu 2016-2020 za implementaciju Strategije.

Odbor je, nakon rasprave, sa sest glasova „protiv" i dva „uzdrzana" glasa odlucio da

predlozi SkupStinI da odbije Predlog rezolucije o nadnu valorizacije elektroenergetskog

potencijala Crne Gore.

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupstine odreden je poslanik Filip Vukovic.


